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P r o t o k ó ł    Nr  X/2024 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  19  grudnia  2024  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  800  do 1015   

 
Otwarcia X sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonała 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Pani Anna 

Hałasowska.  
Stwierdziła, że na stan ogólny 15 radnych w obradach X sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 

podejmowania uchwał.  
Następnie powitała wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 

przedstawiła proponowany porządek obrad.  

 
Porządek obrad X Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim:     

           1. Otwarcie sesji: 
a) stwierdzenie quorum 
b) przedstawienie porządku obrad 

 
2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej. 
 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej. 
 

4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
  5. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Miejsko-

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 
Krajeńskim na rok 2022. 

a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik  
b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr X/56/2024  

 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik 
b) dyskusja 

c)   podjęcie uchwały Nr X/57/2024    
 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2024. 
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a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr X/58/2024    

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik  
b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr X/59/2024   

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2025.   
a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik   
b) dyskusja 

c)   podjęcie uchwały Nr X/60/2024   
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców 

usług.   
a) wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr X/61/2024   

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze strefy 
wypoczynku i rekreacji w Dużej Cerkwicy.   

a) wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK 

b) dyskusja 
c)   podjęcie uchwały Nr X/62/2024   

 
13. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Pani Anna 
Hałasowska zapytała czy są jakieś uwagi do porządku obrad.  

Wobec braku uwag zarządziła głosowanie.   
 
Głosowanie: Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem 

przedstawionego porządku obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu 
do protokołu z sesji).   

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Pani Anna 
Hałasowska stwierdziła, że Rada Miejska na X sesji obradować będzie wg 

zatwierdzonego porządku obrad.      
      

Ad.2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z VIII sesji 

Rady Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

 



3 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej. 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z IX sesji Rady 

Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak przedstawiła informację                      
z działalności w okresie międzysesyjnym. 

W/w informacja – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 5. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 
 

Radny Pan Józef Wróblewski podziękował Pani Burmistrz za to, że na 
ul. Bydgoskiej w Zamartem zostały wyczyszczone kanały ściekowe. Dnia           
1 grudnia była ekipa, która to wykonała. Radny ma nadzieję, że do wiosny 

będzie spokój. Zwrócił również uwagę na 2 wjazdy na prywatne posesje gdzie 
jest bardzo mały prześwit i nie wiadomo czy do wiosny wytrzyma. Radny 
uważa, że w przyszłości będzie musiało zostać to w jakiś sposób zmienione.  

 
Następnie Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 

poinformowała, że przybył na sesję mieszkaniec Kamienia Krajeńskiego, 
który chciał zabrać głos. Zatem w tym właśnie momencie udzieliła 
mieszkańcowi głosu.    

 
Mieszkaniec Kamienia Krajeńskiego podziękował i poinformował, że 

chciałby zabrać głos nie tylko w swoim imieniu, ale również mieszkańców. 
Podkreślił, że chodzi o 2 sprawy. Zapytał jak to się stało, że Pani Sekretarz 
zgromadziła 90 dni urlopu. Stwierdził, że w każdym szanującym się zakładzie 

pracy są służby odpowiedzialne za to, aby do takich rzeczy nie dochodziło              
i aby nie wypłacać rekompensat za niewykorzystany urlop. Podkreślił, że 
nowa Pani Burmistrz potrafiła to w jakiś sposób załatwić. Mieszkaniec 

uważa, że sprawa nie jest jednak załatwiona. Podkreślił, że jest dział kadr, 
Państwowa Inspekcja Pracy. Zapytał jak można przez tyle lat nie wykorzystać 

urlopu. Zwrócił uwagę, że urlop jest po to, aby odpocząć. Po 11 miesiącach 
pracy idzie się na zasłużony wypoczynek. Są przepisy i do końca września 
musi być to wykonane. Mieszkaniec myśli, że nie ma nikogo innego z tak 

zaległym urlopem. Zapytał kto za to odpowiada. 
 Drugie pytanie skierował do Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

Podkreślił, że jest nowa Rada i ma nadzieję, że Komisja Skarg, Wniosków              
i Petycji nie będzie tak arogancka, lekceważyła mieszkańców gdy pisze się 
skargę do Rady np. na Burmistrza. Zamiast merytorycznie odpowiadać, 

uzasadnić w jakiś sposób w odpowiedzi i rozwiązać problem to w przypadku 
mieszkańca w pierwszym punkcie było pouczenie jak się pisze nazwisko 
byłego burmistrza. Podkreślił, że widzi jednego radnego z poprzedniej 



4 

 

Komisji, który był najbardziej aktywny i arogancki. Zapytał czy obecna 

Komisja i Rada będzie działała w normalny sposób, będzie przyjazna dla 
mieszkańców czy ujmując kolokwialnie będzie „olewała sprawę”.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska poprosiła Panią 

Burmistrz o zabranie głosu w sprawie pierwszego pytania.   

 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreślił, że zareagowała na sprawę 
podobnie jak mieszkaniec. Początkowo myślała, że jest to jakiś błąd, 

nieporozumienie. Faktycznie ilość niewykorzystanego urlopu była ogromna, 
rekordowa, ale też reakcja Pani Burmistrz była natychmiastowa, ponieważ            

w trybie pilnym poprosiła, aby urlop ten został wykorzystany. Nie wyobrażała 
sobie, aby gmina, która ma tyle potrzeb musiała jeszcze wypłacać ekwiwalent 
za niewykorzystane dni. Byłaby to bardzo duża kwota. Odnośnie pytania kto 

jest za to odpowiedzialny podkreśliła, że jej poprzednik. Ktoś musiał na to 
pozwalać. Pani Burmistrz podkreśliła jednak, że nie chce na konkretne osoby 

zrzucać winy. Jest ciągłość władzy i ze strony Pani Burmistrz reakcja była 
natychmiastowa. Stało się to co się stało. Urlop będzie wykorzystany              
w całości więc z tego tytułu żaden ekwiwalent nie zostanie wypłacony.    

 
 Odnośnie drugiego pytania mieszkańca Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Pani Anna Hałasowska zapewniła, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

będzie pracować sumiennie i rzetelnie. Nad każdą skargą, nad każdym 
wnioskiem pochyli się bardzo skrupulatnie i dokładnie. Podkreśliła, że będą 

pracować na 100%.  
 
 Mieszkaniec stwierdził, że jak jest nowa władza to zawsze słyszy tę 

samą „śpiewkę”, że będzie sumiennie, a to samo się powtarza.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska podkreśliła, że 
mieszkaniec musi dać radnym się wykazać. 
 

Mieszkaniec stwierdził, że mieszkańcy są lekceważeni i że jak ktoś 
siedzi przy lepszym stoliku to już może więcej.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska podkreśliła, że 
Rada jest dopiero na początku swojej drogi. Radni nie mieli jeszcze tak 

naprawdę możliwości wykazania się w tym zakresie. Jeżeli chodzi o tę 
kwestię zapewniła mieszkańca, że będzie wszystko tak jak powinno być.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 
obrad.  
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Ad. 6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Miejsko-

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu 

Krajeńskim na rok 2022. 
Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnika Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Pan Piotr Gustyn.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 
odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr X/56/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
19 grudnia 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Miejsko-
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Kamieniu Krajeńskim na rok 2022, 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnika Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Pan Piotr Gustyn.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 

odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr X/57/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
19 grudnia 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została 
jednogłośnie 15 głosami za.    
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.8. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na 

rok 2024. 
Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnika Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Pan Piotr Gustyn. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 

odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr X/58/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
19 grudnia 2024 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2024, podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.      
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
 

Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Pan Piotr Gustyn.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Pani Anna 

Hałasowska odczytała uchwałę Nr 12/WPF/2024 Składu Orzekającego              
Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 listopada 
2024 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński.  
  
Ad. b/ Dyskusja. 

 
Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 
odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Ad. c/ Uchwała Nr X/59/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                  

z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie                     
15 głosami za.  
  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2025.   
 

Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Pan Piotr Gustyn.  
 

Następnie głos zabrała Pani Burmistrz Natalia Marciniak. Podkreśliła, 

że tworzenie budżetu to nie jest taka prosta sprawa. Było to ogromnym 
wyzwaniem. Stwierdziła, że z drugiej strony wygląda to zupełnie inaczej                 
i zapewniła, że jest zdecydowanie trudniej. Podkreśliła, że jest tego 

świadoma, że lista potrzeb jest bardzo długa. Ze względu na możliwości 
finansowe nie wszystkie zadania, wnioski mogły zostać uwzględnione                  

w przyszłorocznym budżecie. Uważa, że budżet na 2025 rok jest budżetem 
bardzo ambitnym i odważnym. Lista zadań inwestycyjnych na 2025 rok jest 
długa. Przedstawiał je Pan Skarbnik. Podkreśliła, że chciałaby zwrócić uwagę 

na pewne kwestie, które dla Pani Burmistrz są bardzo ważne, a mianowicie 
inwestycja w edukację i szkołę. Jeszcze w czasie kampanii Pani Burmistrz 

słuchała jakie potrzeby mają szkoły. Podkreśliła, że widzi te potrzeby                  
i dlatego od 7 maja kiedy objęła Urząd Burmistrza na cele remontowe 
wszystkich 3 szkół przeznaczona została kwota prawie 317 tys. zł. 

Dodatkowo na wyposażenie i doposażenie sal dydaktycznych, korytarzy, 
pomieszczeń socjalnych, łazienek przeznaczona została kwota 350 tys. zł. Od 
dnia 7 maja na cele remontowe i wyposażenie szkół przeznaczono łącznie 

kwotę 670 tys. zł. Plan jest taki, aby to kontynuować i inwestować w szkoły. 
Podkreśliła, że trzeba jasno powiedzieć, że oświata generuje koszty i z tym 

trzeba się pogodzić. Oświata i szkoły to są jednak nasze dzieci i to powinno 
być najważniejsze. Pani Burmistrz podkreśliła, że w tym miesiącu podpisała 
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porozumienie między Szkołą Główną Mikołaja Kopernika w Warszawie,                

a Gminą Kamień Krajeński. Dzięki temu szkoły będą mogły korzystać                 
z licznych szkoleń, uczestniczyć w warsztatach psychologicznych                          

i rozwojowych zarówno dla dzieci i młodzieży jak również nauczycieli. 
Następnie Pani Burmistrz zwróciła uwagę na świetlice wiejskie, które 

zawsze były dla niej bardzo ważne i zawsze zależało jej, aby te świetlice były 

aktywne. Wyraziła zadowolenie z funkcjonowania świetlicy w Małej Cerkwicy, 
w której w końcu jest świetlicowa prowadząca zajęcia dla dzieci. W przyszłym 
roku ma zostać rozwiązany problem ogrzewania świetlicy w Dąbrowie.               

W chwili obecnej szukane jest jak najlepsze rozwiązanie. Ponadto                   
w przyszłym roku ma odbyć się remont pozostałych świetlic, które nie były 

remontowane, a które mają ogromne potrzeby. Na liście zadań 
inwestycyjnych znalazły się także budowa świetlic w Obkasie i Niwach. 
Świetlice te mają powstać z nowoczesnych kontenerów modułowych. Jest to 

nowość, ale takie świetlice powstają. Na budowę tych świetlic gmina chce 
skorzystać ze środków, o których mówił również Pan Skarbnik, a mianowicie 

tzw. środków covidowych, które gmina otrzymała 2 lata temu. Pani 
Burmistrz podkreśliła, że kiedy zostaną te środki wykorzystane i nastąpi ich 
rozliczenie będzie chciała sprzedać samochód marki Ford, który 2 lata temu 

zakupiony został właśnie z tych środków. Jeszcze jako radna uważała, że 
samochód ten nie jest potrzebny. Pani Burmistrz używa prywatnego 
samochodu, a do objeżdżania po mieście i gminie pracownicy nie potrzebują 

dodatkowego samochodu osobowego. Potrzebny jest natomiast sprzęt, 
ciągnik do pracy zapewniający bezpieczeństwo pracownikom. W momencie 

kiedy będzie już możliwość sprzedaży samochodu zakupiony zostanie sprzęt        
i pojazdy, które są potrzebne.   
 Rok 2025 to oczywiście inwestycje w infrastrukturę, budowa 

chodników, dróg, ale to też nowe projekty. Pani Burmistrz zależało, aby nowe 
projekty znalazły się w budżecie, tak aby w momencie kiedy pojawią się 

możliwości i dotacje mieć gotowe projekty.  
 Budżet na 2025 rok to również bogata oferta kulturalna                             
i wymarzony, długo wyczekiwany projekt stadionu miejskiego.  

 Na zakończenie Pani Burmistrz podziękowała radnym za współpracę, 
za konstruktywną rozmowę, dialog i za zaangażowanie. Nie zawsze się 
zgadzają, jest wymiana zdań, ale tak też może być. Podkreśliła, że rozumie, iż 

radni walczą o sprawy w sołectwach, w ich okręgach. Podziękowała radnym 
za aktywność. Podziękowała również za współpracę sołtysom. Ma nadzieję, że 

w przyszłym roku również będzie taka dobra współpraca. Podziękowała także 
pracownikom Urzędu Miejskiego, którzy wykonali ogromną pracę na czele            
z Panem Skarbnikiem, któremu podziękowała za przygotowanie projektu 

budżetu. Podkreśliła, że teraz już wie, że nie jest to łatwe zadanie.                           
  

Następnie Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Pani 

Anna Hałasowska odczytała uchwały Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 listopada 2024 r. Nr 

12/P/2024 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień 
Krajeński na 2025 r. oraz Nr 11/Dpr/2024 w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Kamień Krajeński na 2025 r. 
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Ad. b/ Dyskusja 

 
Radny Pan Jacek Kucharski nawiązał do słów Pani Burmistrz, że 

budżet na 2025 rok jest bardzo ambitny. Jako przedstawiciel Komisji 
Budżetu zgodził się z tą opinią. Budżet jest ambitny i odważny. Oprócz 
zadań, które gmina musi realizować na co dzień jest sporo zadań 

inwestycyjnych, a te najbardziej interesują mieszkańców i radnych. Jeśli 
chodzi o te zadania to przy nich zawsze jest najwięcej dyskusji, 
nieporozumień itd. Oprócz kontynuacji kilku zadań, co radnego bardzo 

cieszy, są też nowe, które pokazują co będzie robione w najbliższej kadencji. 
Zadania te są na początku drogi inwestycyjnej, a ta droga jest czasem długa  

i wyboista. Stwierdził, że finał tych inwestycji będzie zapewne na koniec 
kadencji. Podkreślił, że w tym zbiorze inwestycji są zadania, o które będzie 
walczył i chciałby, aby na koniec kadencji były wykonane. Dlatego też będzie 

głosował za.       
 

Radny Pan Sebastian Skaja podkreślił, że zdaje sobie sprawę, że drogi, 
o których mówi nie są przewidziane w budżecie na 2025 rok, ale poprosił, 
aby znalazły się jakieś środki na bieżące naprawy ul. Wyszyńskiego, o której 

zawsze mówi. Podkreślił, że po wczorajszych dużych opadach na ul. 
Strzeleckiej utworzyło się jezioro. Jest to prośba od mieszkańców, aby była 
możliwość jakoś na bieżąco to naprawiać. Druga sprawa dotyczy ul. 

Chojnickiej, a dokładniej gminnego zjazdu za starym młynem. Jeżeli byłaby 
taka możliwość to mieszkańcy prosiliby o płyty jumby. Radny wie, że nie jest 

to przewidziane, ale może kiedyś by się udało, więc prosił o to w imieniu 
mieszkańców.     
 

Radny Pan Józef Wróblewski podkreślił, że dzisiaj jest w gminie bardzo 
ważny dzień, ponieważ uchwalany jest budżet na 2025 rok. Jest to budżet 

bardzo ambitny. Zadania inwestycyjne stanowią około 30% tego budżetu co 
daje pokaźną kwotę około 15 mln zł. Większość tegorocznych inwestycji nie 
zostało zrealizowanych w tym roku, ale przeszły automatycznie na przyszły 

rok. Radny myśli, że w przyszłym roku będą te inwestycje zrealizowane. 
Doszło również kilka nowych inwestycji. Jeżeli chodzi o Zamarte to na ten 
rok zaplanowane były 3 inwestycje i żadna nie została zrealizowana. Ma 

nadzieję, że w przyszłym roku zostaną zrealizowane te inwestycje i że ten 
przyszły rok będzie lepszy. Radny chciałby, aby sołectwa od północnej strony 

gminy były lepiej postrzegane i żeby tych inwestycji było więcej, tak aby 
nadrobić zaległości z poprzednich lat. Stwierdził, że na spotkaniach 
przedwyborczych Pani Burmistrz mówiła, że w Zamartem nie było inwestycji 

i radny się z tym zgadza, a jest to 3 pod względem wielkości sołectwo                   
w gminie. Podkreślił również, że nie może być tak jak w poprzednich 
kadencjach kiedy był radnym, że były sołectwa uprzywilejowane. W zasadzie 

co roku były tam wykonywane duże inwestycje. Tak samo było w samym 
mieście Kamień Krajeński. Podkreślił, że 2/3 mieszkańców zamieszkuje                 

w sołectwach, a 1/3 w mieście. Radny rozumie, że miasto powinno ładnie 
wyglądać, ale nie należy zapominać o sołectwach bo tam też są mieszkańcy 
gminy, którym też się coś należy. Chciałby, aby zadania inwestycyjne na 

2025 rok zostały zrealizowane w 100% i aby wszystkim żyło się lepiej.    
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Wobec braku dalszej dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani 

Anna Hałasowska odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Ad. c/ Uchwała Nr X/60/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim         
z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 
Krajeński na rok 2025, podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  

 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców 
usług.  

Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnika Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Pan Piotr Gustyn. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 
odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr X/61/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
19 grudnia 2024 roku w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców usług, 
podjęta została 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się                    
(B. Januszewski).      
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze strefy 
wypoczynku i rekreacji w Dużej Cerkwicy.   

Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Referatu Rozwoju 

Gospodarczego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – Pani Katarzyna 
Chodera.   

 
Wobec braku dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 
odczytała treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr X/62/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
19 grudnia 2024 roku w sprawie regulaminu korzystania ze strefy 
wypoczynku i rekreacji w Dużej Cerkwicy, podjęta została jednogłośnie                
15 głosami za.     
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

W związku z przybyciem na sesję Starosty Sępoleńskiego Pana 
Jarosława Tadycha Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska 
zapytała czy Pan Starosta chciałby zabrać głos.  

 
Starosta Sępoleński Pan Jarosław Tadych odpowiedział, że chciałby 

zabrać głos.  
Na początku podkreślił, że w tej kadencji pierwszy raz uczestniczy               

w sesji zatem pogratulował radnym Rady Miejskiej uzyskania mandatu. 

Pogratulował również Pani Burmistrz. Podkreślił, że nie zawsze może 
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uczestniczyć w sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim, ale gmina 

reprezentowana jest przez mocnych bo aż trzech radnych Rady Powiatu 
Sępoleńskiego, którzy będą przekazywać ważne sprawy. Następnie Pan 

Starosta udzielił kilku informacji: 
- Organizacja publicznego transportu zbiorowego na obszarze Powiatu 

Sępoleńskiego. Wspomniał o składanych wnioskach w sprawie linii 

autobusowych, które mają funkcjonować. Na Konwencie w październiku 
zapadają decyzje w tym zakresie. W roku bieżącym jest 14 linii i jedna 
zahacza o gminę Kamień Krajeński. Trasa ta liczy około 50 km. Jeżeli 

mieszkańcy nie korzystają z linii to są one likwidowane. Podziękował za to, że 
pomimo, że Kamień Krajeński ma tylko jedną linię to koszty są dzielone 

między wszystkie gminy.  
- Porozumienia chodnikowe. Decydujący głos ma samorząd danej 

gminy. W uzgodnieniu z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim przygotowywana jest dokumentacja. Wszystko odbywa się na 
zasadzie partnerstwa.   

- Zadania projektowe. Pan Starosta wspomniał o drodze powiatowej            
w Obkasie do granicy powiatu chojnickiego. Dokumentacja ma zostać 
wykonana w 2025 roku. Następnie wspomniał również o podpisanym liście 

intencyjnym, w którym jest także mowa o ścieżce na odcinku Dąbrówka – 
Sławęcin. Jeśli chodzi o Dąbrówkę to temat jest otwarty. Odbyło się 
spotkanie w tej sprawie. Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim przedstawił pewien zakres. Temat będzie analizowany w zakresie 
opracowania koncepcji i projektu. Wówczas będzie wiadomo o jakich 

pieniądzach jest mowa. Jeśli chodzi o projekt to plan jest taki, aby w 2025 
roku zadanie to zostało wywołane. Nie ma tego jeszcze w budżecie. Musi być 
znana konkretna kwota i kto to będzie robił. Prawdopodobnie robiłby to 

Zarząd Drogowy w Sępólnie Krajeńskim, aby ograniczyć koszty. Na 
spotkaniu w styczniu podjęte będą decyzje kto, co, jak i za ile to wykona.     

    - Temat koszenie traw. Pan Starosta podkreślił, że wpływają wnioski 
i interpelacje w tej sprawie. Ustalone są pewne zasady. Poprosił, aby nie 
zakłócać tego co zostało wypracowane. Jest opracowany harmonogram. Tam 

gdzie jest niebezpiecznie to podejmowane są działania. Uważa, że                 
w przyszłym roku będzie łatwiej i szybciej z uwagi na zaplanowany zakup 
dodatkowego sprzętu.  

- Droga ekspresowa tzw. Via Pomerania. W ostatnim czasie dużo mówi 
się na ten temat. Kaszubski Związek Pracodawców jest bardzo 

zaangażowany, aby ta droga powstała. Pan Starosta podziękował za 
wywołanie uchwały przez Radę Miejską w Kamieniu Krajeńskim, aby 
wesprzeć to zadanie. Docierają jednak niepokojące informacje, że przebieg 

trasy wspomnianej drogi ekspresowej ma zostać skierowany na Tucholę i 
ominąć Powiat Sępoleński. Do tego zadania powołany został zespół 
parlamentarny. Temat jest również bardzo ważny dla Ministerstwa Obrony 

Narodowej. Pan Starosta podkreślił, że robione jest wszystko, aby nie został 
pominięty Powiat Sępoleński. Jest to również bardzo ważne dla 

przedsiębiorców z terenu powiatu.  
 
Następnie Radna Pani Ewa Wiese podkreśliła, że z zainteresowaniem 

wysłuchała informacji Pana Starosty o zadaniach jakich podejmuje się 



11 

 

powiat. Podkreśliła, że dzieje się dużo, ale nie ukrywa, że oczekiwała 

informacji na temat jej części powiatu. Podkreśliła, że minął rok od 
podpisania listu intencyjnego pomiędzy Gminą Kamień Krajeński, Powiatem 

Sępoleńskim, a Gminą i Powiatem Chojnickim w sprawie budowy ścieżki 
pieszo-rowerowej łączącej gminy i powiaty. Podkreśliła, że wraz                           
z mieszkańcami Dąbrówki doceniają starania jakie podjął Powiat Sępoleński 

w tej sprawie, aby połączyć siły w realizacji tego zadania. Rozumieją, że 
realizacja tego zadania nie będzie już w 2025 roku czy też 2026 roku. 
Poprosiła jednak o dołożenie wszelkich starań, aby to zadanie było 

zrealizowane chociaż w tej kadencji. Jadąc od strony Chojnic będzie to 
wówczas takie okno na Powiat Sępoleński. Jednak, aby to okno powiatu nie 

zamykało się zaraz za Dąbrówką zapytała o remont drogi powiatowej na 
odcinku Dąbrówka – Duża Cerkwica.  

 

Starosta Sępoleński Pan Jarosław Tadych odnośnie listu intencyjnego 
podkreślił, że mowa była o działaniach w kadencji, a nie w roku 2025, 

ponieważ jest to proces, który trzeba przejść. Muszą być też  środki. Pan 
Starosta chciał, aby zadanie było realizowane w jednym czasie, ale strona 
chojnicka poczyniła już kroki. Podkreślił, że w roku 2025 planuje się, aby 

wywołać to zadanie. Na projekt szacowana jest kwota około 100 tys. zł. 
Zarząd Drogowy w Sępólnie Krajeńskim chciałby podjąć się tego zadania. 
Szacuje się, że całość zadania może wynieść około 1,5 mln zł. Mowa jest 

zatem o okresie kadencji. W tej kadencji planuje się również dokończyć 
remont drogi powiatowej do Dąbrówki oraz do Witkowa. Witkowo jest                   

w gorszym stanie niż Dąbrówka. Droga ta jest zatem w pierwszej kolejności. 
Ma być to przebudowa drogi, a od strony Dąbrówki w kierunku Dużej 
Cerkwicy ma być remont. Wspomniał również o drodze Jerzmionki – 

Zamarte. Podkreślił, że wszystko uzależnione jest od możliwości 
finansowych.             

 
Radny Pan Józef Wróblewski odniósł się do drogi Zamarte - 

Jerzmionki. Zapytał co będzie z pozostałym odcinkiem. Od Zamartego do 

Jerzmionek jest około 1 km. Podkreślił, że ubolewa nad tym, że droga została 
zaczęta od strony granicy, a nie od Zamartego do Jerzmionek. W Zamartem 
znajduje się jedyny zakład w kraju odwiedzany przez wielu gości 

zagranicznych i polskich. Pan radny uważa, że byłoby to korzystniej. 
Zadowolony byłby Prezes tego zakładu i radny również byłby z tego 

zadowolony. Zapytał zatem co będzie z tą drogą.  
 
Starosta Sępoleński Pan Jarosław Tadych podkreśli, że również mieli 

ten dylemat czy od Zamartego w kierunku Jerzmionek czy od granicy 
powiatu do Jerzmionek. Decyzja została podjęta tylko dlatego, że zadanie 
było realizowane już od strony powiatu chojnickiego. Dokumentacja jest 

przygotowana na całość. Jak pojawią się możliwości to będą podejmowane 
działania w tym zakresie.      

 
Radny Pan Józef Wróblewski stwierdził, że przekaże Panu Prezesowi 

zakładu w Zamartem, że jest szansa na tę drogę. Zwrócił uwagę, że taki 
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zakład to jest wizytówka. Ma nadzieję, że Rada Powiatu Sępoleńskiego 

przychyli się do tej prośby i dorzuci trochę środków.  
 

Starosta Sępoleński Pan Jarosław Tadych ponownie podkreśli, że 
dokumentacja jest gotowa. Jak tylko pojawią się możliwości to będą czynione 
starania w tym zakresie.  

Na zakończenie złożył wszystkim życzenia świąteczno-noworoczne.   
 

Życzenia świąteczno-noworoczne złożyła również Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Pani Anna Hałasowska.   
 

Ad.13. Zamknięcie obrad sesji.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska – w związku                              
z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady X sesji Rady Miejskiej                 

w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za obecność. 
 

 

Na tym obrady X sesji zakończono.   
 

                                                             P r z e w o d n i c z ą c a  

 Protokołowała                                               Rady Miejskiej 

 /-/ Izabela Turzynska 

                                                                /-/ Anna Hałasowska 

 


